
Geachte minister, 

Als jager in jachtvelden in de provincies Utrecht, Zuid-Holland en Friesland maak ik mij grote zorgen 

over het voornemen van de Minister om het komend seizoen (2022/2023) de jacht op het haas (in 

drie provincies) en op het konijn (landelijk) te sluiten.  

Ik ben jager en daar ben ik trots op, want als jager ben ik een buitenmens, een vogelkenner, een 

opruimer en een biotoopverbeteraar.  We leggen wildakkers aan en onderhouden kleine 

landschapselementen. Daar profiteren ook andere dieren dan bejaagbare soorten van. En ja, we 

doen ook aan beheer en schadebestrijding in onze velden door middel van afschot op de daarin 

voorkomende wildsoorten. 

 

Uiteindelijk is de werkelijke uitoefening van de jacht slechts een klein deel van de tijd die nodig is 

voor het natuurbeheer van de jager. We houden precies bij wat we oogsten (afschotcijfers) en beter 

nog, alles wat we niet oogsten, immers volgend jaar willen we ook nog kunnen jagen. Daarnaast 

hebben we de wettelijke verplichting om te zorgen voor een goede wildstand en biodiversiteit, iets 

waar we graag zorg voor dragen! 

Zo hebben wij, in één van onze jachtvelden, een aantal jaren vrijwillig geen hazen bejaagd omdat de 

stand, als gevolg van stropende honden, onder het niveau van een gezonde stand was gekomen wat 

heeft geresulteerd in een goede gezonde hazenstand in dit veld. Jagers zijn heel goed in staat zichzelf 

beperkingen op te leggen als de stand van een soort terugloopt! 

Jagers zijn, zoals antijacht groeperingen willen doen geloven, geen doodschieters van alles wat leeft 

maar gaan met respect om met dieren en steken veel tijd en geld in een goede wildstand en 

biodiversiteit. Hier profiteren ook de overige soorten van en niet alleen het wild wat op de wildlijst 

staat. 

 

Kortom, wij mogen onze jachtvelden beheren en oogsten daar de jaarlijkse rente van en zeker niet 

meer. Juist dat beheer maakt de jacht aantrekkelijk. Het waarborgt onze passie door op een 

verantwoorde wijze om te gaan met alles wat leeft. Tegelijkertijd inventariseren we welk wild er is en 

hoeveel. Iets wat wij altijd al hebben gedaan. 

 

We hebben moeten wennen aan het werken met FRS en aan de noodzaak om alles centraal door te 

geven of zelf in te voeren. Omdat de wetgever ons dat vraagt en we het vertrouwen hebben gehad 

dat deze gegevens zinvol gebruikt zouden worden. U weet inmiddels ook dat uit deze telgegevens én 

concrete veldwaarnemingen blijkt dat de hazen stand buitengewoon goed te noemen is en dat geldt 

lokaal ook voor het konijn. Het is dan ook onverteerbaar dat de cijfers die aangeleverd hadden 

kunnen worden door de FBE’s in deze niet gebruikt zijn. Het past in een trend dat mensen die 

(ervarings-)deskundig zijn op een gebied stelselmatig genegeerd worden als de materie ‘gevoelig ligt 

bij een klein deel van het publiek wat zich nadrukkelijk laat horen of als thema’s die met wetenschap 

en kennis behandeld dienen te worden, puur politiek gemaakt worden omdat rigide standpunten 

ingenomen worden. Mocht er een negatief besluit worden genomen betreffende de jacht, dan wordt 

dit alleen gedaan op basis van emotie en het tegemoetkomen van de anti-jacht beweging. Jacht is 

namelijk geen oorzaak van achteruitgang van soorten. De dreigende teloorgang van de patrijs kan als 

waarschuwing worden gezien. Sinds 1 juli 1998 werd de jacht op deze vogel gesloten, de soort werd 

voorheen altijd volop bejaagd. Er worden sindsdien grote inspanningen geleverd en er worden 

miljoenen besteed aan het redden van deze soort, maar duidelijk is dat zij het moeilijk heeft en de 

populatie niet groeit. Hetzelfde geldt ook voor weidevogels. 

 



Het voorgenomen besluit frustreert gepassioneerde mensen en u loopt het risico dat deze mensen 

alle bovengenoemde activiteiten staken. Jacht is geen spel en al helemaal niet een politiek spel voor 

de bühne. De jachtwereld verdient meer erkenning voor al het werk wat zij uitvoert in het 

buitengebied. 

 

Ik doe hierbij een dringend beroep op het gezonde verstand van de minister om het voornemen het 

komend seizoen de jacht op het haas in drie provincies en op het konijn landelijk te sluiten, te 

herzien. 

 

Hoogachtend, 

Een bezorgde jager. 


